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Den 30. marts 2020 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 

 

 

Ministeren for fødevarer, fiskeri og ligestillings besvarelse af alm. del spørgsmål 700 stillet den 9. 

marts 2020 efter ønske fra Erling Bonnesen (V). 

Spørgsm ål 7 00 

”Fiskeriet fra små havne er aktuelt truet på sin eksistens adskillige steder i Danmark. Vil 
ministeren give en redegørelse for situationen og samtidig redegøre for, hv ilke grundlæggende 

fremadrettede initiativer ministeren vil tage for at redde fiskeriet fra de små havne i Danmark, ud 

over den lille midlertidige hjælpepulje ministeren har udmeldt?”  

Svar 

I februar 2020 fik Miljø- og Fødevareministeriet godkendt en bevilling på 10 mio. kr., som 

øremærkes til dækning af indkomsttab for fiskere, der har udøvet fiskeri i Østersøen efter torsk 

eller vestsild, og som i 2020 har fået deres fiskerimuligheder  efter disse arter reduceret 

bety deligt. Der er ikke på nuværende tidspunkt afsat y derligere midler til en hjælpepulje. 

 

Det er i høj grad fiskeriet i Østersøen, som er truet af lavere kvoter pga. nedgang i bestandene af 

v igtige kommercielle arter.  Jeg har derfor iværksat et arbejde om fremtidens fiskeri i Østersøen, 

som skal munde ud i en handlingsplan, der skal foreligge i efteråret 2020. 

 

Jeg kan y derligere oplyse, at der i Miljø- og Fødevareministeriet lige nu arbejdes på en ny  

mærkningsordning for skånsomt fangede fisk fra mindre fartøjer. Denne mærkningsordning vil 

skabe bedre afsætningsforhold for den del af det ky stnære fiskeri, der anvender skånsomme 

redskaber og som foregår fra mindre fartøjer, fra de mindre havne. Lanceringen af 

mærkningsordningen er planlagt til 2020. 

 

 

 

 

 

 

 

Mogens Jensen / Nis Christensen 

 

  

 

Miljø- og Fødevareudvalget 2019-20
MOF Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 701 

Offentligt


